Odnosne (relativne) rečenice 
Odnosne rečenice su vrsta zavisnih rečenica. Kao takve, sastoje se iz dva dela: glavne i zavisne rečenice. U zavisnoj rečenici se nalazi odnosna (relativna) zamenica. Odnosne zamenice se odnose na imenicu ili zamenicu. rod i broj odnosne zamenice zavisi od reči na koju se odnose, dok padež zavisi od smisla rečenice.
Odnosne zamenice
	jednina
	muški rod
	ženski rod
	srednji rod
	Množina

	nominativ
	der 
	die
	das
	Die

	genitiv
	dessen
	deren
	dessen
	Deren

	dativ
	dem
	der
	dem
	Denen

	akuzativ
	den
	die
	das
	Die


Npr. Das ist der Schüler, der keine Aufgabe hat.
Das ist das Mädchen, dessen Bruder ich nicht kenne.
Odnosne (relativne) rečenice i zamjenice
Odnosne (relativne) rečenice su rečenice kojima možemo dati više informacija o nečemu bez započinjanja nove rečenice, na primjer:
Ovo je restoran u kojem rado jedemo.
Das ist das Restaurant, in dem wir gerne essen.
Vrsta su zavisnih rečenica i sastoje se od glavne i zavisne rečenice:
Das ist das Restaurant - glavna
in dem wir gerne essen. - zavisna
U zavisnoj rečenici nalazi se odnosna (relativna) zamjenica. Njen oblik ovisi o rodu, broju i padežu.
Deklinacija odnosnih zamjenica:
ROD - NOMINATIV - GENITIV - DATIV - AKUZATIV
MUŠKI - der/welcher - dessen - dem/welchem - den/welchen
ŽENSKI - die/welche - deren - der/welcher - die/welche
SREDNI - das/welches - dessen - dem/welchem - das/welches
MNOŽINA - die/welche - deren - denen/welchen - die/welche
Uzet ćemo sad nekoliko primjera. Od 2 rečenice napravit ćemo 1 relativnu:
1) NOMINATIV
Dijete se zove Stefan. Ono živi u Berlinu.
Das Kind heißt Stefan. Es lebt in Berlin.
Relativna rečenica:
Das Kind, das in Berlin lebt, heißt Stefan.
Imenica "Kind" je srednjeg roda, a padež koji koristimo je nominativ (dijete je subjekt u rečenici) i zato koristimo odnosnu zamjenicu "das".
2) GENITIV
Ovo je Markus. Njegova žena je medicinska sestra.
Das ist Markus. Seine Frau ist eine Krankenschwester.
Relativna rečenica:
Das ist Markus, dessen Frau eine Krankenschwester ist.
Markus je muškog roda, a padež koji koristimo je genitiv jer govorimo o pripadnosti nečega i zato koristimo odnosnu zamjenicu "dessen".
3) DATIV
Anna ima puno novca. Njoj pripadaju tri kuće.
Anna hat viel Geld. Ihr gehören drei Häuser.
Relativna rečenica:
Anna, der drei Häuser gehören, hat viel Geld.
Anna je ženskog roda, a padež koji koristimo je dativ (komu / čemu pripadaju kuće?) i zato koristimo odnosnu zamjenicu "der".
4) AKUZATIV
Čokolade su bile jako skupe. Moja sestra ih je jučer kupila.
Die Schokoladen waren sehr teuer. Meine Schwester hat sie gestern gekauft.
Relativa rečenica:
Die Schokoladen, die meine Schwester gestern gekauft hat, waren sehr teuer.
Čokolade su množina, a padež koji koristimo je akuzativ (koga / što je kupila?) i zato koristimo odnosnu zamjenicu "die".
U tablici deklinacije možete vidjeti i "welche, welcher...". Taj oblik koristimo za izbjegavanje ponavljanje riječi jedne iza druge, na primjer:
Ovo je žena koja raznosi poštu.
Das ist die Frau, die die Post austrägt.
Bolje je: Das ist die Frau, welche die Post austrägt.



